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С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И 
 
 

П Р О Т О К О Л № 52  
 

от извънредно  заседание, състояло се на  12.08.2010 г. 
 
ПРИСЪСТВАЛИ: Анна Хаджиева, , доц. Георги Лозанов, Георги Стоименов, 
София Владимирова. 
 
ОТСЪСТВАЛИ: Анюта Асенова..   

ДНЕВЕН РЕД: 
 

1. Разглеждане на договорите на УС на БНТ. Докладва Веселина Петрова. 
2. Искане от Община Горна Оряховица за регистрация на радиооператор. 

Докладва Ина Стойчева. 
3. Справка за гражданските договори в СЕМ. Докладва Жана Витанова. 
4. Докладни записки относно актове за установяване на извършени нарушения 

на ЗРТ. Докладва Веселина Петрова. 
5. Сключване на договорите на членовете на УС. Докладва Веселина Петрова.  
 

Разни: 
 

Начало на заседанието 11,00 часа, водено от доц. Георги Лозанов, председател на  
СЕМ,  гл. експерт протоколист – Михаела Йоргова  
                   
Георги Лозанов откри заседанието и предложи за обсъждане дневния ред, като 
към него има още два документа, които СЕМ трябва да разгледа - инструкция за 
дейността на финансовия инспектор, както и получено писмо от КРС, като т. 2 и т. 
3. Не бяха направени други предложения и доц. Лозанов подложи на гласуване 
дневния ред. 
Гласуване: 

СЕМ гласува с 4 (четири) гласа „за” дневния ред на заседанието, допълнен с 
писмото от КРС и с инструкция за дейността на финансовия контрольор. 
 
ПО ТОЧКА ПЪРВА: Разглеждане на договорите на УС на БНТ. Докладва 

Веселина Петрова. 

 
Георги Лозанов предложи на вниманието на СЕМ договорите на членовете на УС 
на БНТ, като поясни, че те са същите като членове на УС на БНР, но с въведени 
вътре елементи от концепцията  - ангажиментите на генералния директор на БНТ. 
Предложението е, ако съветниците нямат коментари по проекта, Съветът да го 
приеме и  в отделна точка (в края на заседанието) договорите да бъдат подписани.  
Не бяха направени коментари по проекта на договора и доц. Лозанов подложи на 
гласуване решение, с което СЕМ приема договора. 
 



 2 

Решение: 

СЕМ взе решение с 4 (четири) гласа „за”:прие проекта на договор за 
възлагане на управление на БНТ (за членовете на УС на БНТ).  
 
ПО ТОЧКА ВТОРА: Инструкция за поемане на задължение и извършване на 

разход. Докладва доц. Георги Лозанов. 

 

Георги Лозанов представи на вниманието на СЕМ инструкцията за дейността на 
финансовия инспектор. Предложи Съветът да приеме документа на заседание с 
присъствието на Спаска Янева, но го е разгледал в това заседание, за да е ясно, че 
има такъв документ и предлага още членовете на СЕМ да се запознаят с нея.  По 
тази инструкция ще действа заместващият финансовия контрольор (за когото има 
взето от СЕМ решение). Доц. Лозанов отбеляза, че се оказва, че финансовият 
контрольор е „производител на голяма  книжнина”  -  всеки харч се отбелязва, има 
документ за това, че той се е запознал, за основанията на харча и т.н. Обобщи: 
инструкцията ще бъде утвърдена с дата 12.08.2010 г., но подробно ще бъде 
разгледана на заседание с присъствието на финансовия директор. 
 
ПО ТОЧКА ТРЕТА:  Писмо от КРС. Докладва доц. Георги Лозанов. 

 

Георги Лозанов запозна Съвета с получено писмо от г-н Божков (вх. № 10-00-
61/11.08.2010 г., приложено към Протокол № 52). Не смята, че следва да бъде 
продължено водене на кореспонденция с КРС във връзка с присъствие на 
специалист от Комисията при разглеждане от СЕМ на искания за промяна в 
разрешенията за ползване на индивидуално определен ограничен ресурс за 
осъществяване на електронни съобщения, издавани от КРС. Затова предложи в 
решенията, които СЕМ взима по постъпили искания от КРС, да се посочва, че 
Съветът взема решенията на основание на текста от закона (който се цитира), както 
и на писмото от КРС, в което се казва, че исканата промяна засяга технически 
параметри само, без да се отразява върху разпространението на програмата. Доц.. 
Лозанов предложи и СЕМ прие - при всяко решение да се посочва и това 
основание. Така Съветът да има гаранции, че КРС е заявила, че промяната в 
тези параметри е извън компетентностите на СЕМ и в това отношение СЕМ 
има само „поддържаща роля”. Така при всяко решение с искане от КРС за 
промяна на разрешения да се цитира всеки път – на основание на писмо (като 
се посочи вх. № ).  
Решевие: 

СЕМ взе решение с 4 (четири) гласа „за”: относно писмо от КРС (вх. № 10-00-
61/11.08.2010 г.), при постъпващи искания от КРС във връзка с разрешения за 
ползване на ограничен ресурс, СЕМ ще ги утвърждава на основания на 
закона, който дава това правомощие и задължение на Съвета, и на базата на 
писмото от КРС, със съдържащи се в него уверения, че измененията, които се 
правят, имат за последица промяна  само във физическите характеристики, 
без тази промяна да се отразява на разпространяването на съответната 
програма. (да се посочва последното изречение от писмото на КРС). 
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ПО ТОЧКА ЧЕТВЪРТА: Писма от КРС с искане за разглеждане и 

произнасяне по компетентност от СЕМ във връзка с изменения в разрешения 

за ползване на ограничен ресурс. Докладва Ина Стойчева. 

Ина Стойчева докладва  относно писма от КРС (от докладната, разгледана на 
предходното заседание, както следва: 
 
2. Относно писмо от Комисията за регулиране на съобщенията с вх. № 10-00-60/ 
05.07.2010 г. с искане за разглеждане и произнасяне по компетентност от Съвета за 
електронни медии относно изменение на притежаваното от „М.САТ ТВ” ЕООД 
разрешение № 01505/ 26.05.2009 г. за ползване на индивидуално определен 
ограничен ресурс – радиочестотен спектър за осъществяване на електронни 
съобщения чрез електронна съобщителна мрежа за наземно аналогово 
радиоразпръскване на територията на град Плевен. Изменението е във връзка с 
промяна на антенно-фидерната система:  
Решевие: 

СЕМ взе решение с 4 (четири) гласа „за”: на основание чл.32, ал.1, т.18 от ЗРТ 
във връзка с чл. 30, т.12 от ЗЕС, както и на основание писмото от КРС (да се 
цитира вх. № и последното изречение) дава съгласие за изменение на 
разрешение № 01505/ 26.05.2009 г. за ползване на индивидуално определен 
ограничен ресурс – радиочестотен спектър за осъществяване на електронни 
съобщения чрез електронна съобщителна мрежа за наземно аналогово 
радиоразпръскване на територията на град Плевен в съответствие с 
предложения от КРС проект. 
 
3. Относно писмо от Комисията за регулиране на съобщенията с вх. № 10-00-65/ 
26.07.2010 г. с искане за разглеждане и произнасяне по компетентност от Съвета за 
електронни медии относно изменение на притежаваното от БНТ,, разрешение № 
0758/ 21.07.2008 г. за ползване на индивидуално определен ограничен ресурс – 
радиочестотен спектър за осъществяване на електронни съобщения чрез 
електронна съобщителна мрежа за наземно аналогово радиоразпръскване на  
телевизионни сигнали на територията на Р.България. Изменението е във връзка с 
промяна на мощностите на радиопредавателната станция в гр. Благоевград за 
регионална програма “Пирин”, както и допълване на нов обект – 
радиопредавателна станция в гр. София за програма “БНТ София”: 
Решевие: 

СЕМ взе решение с 4 (четири) гласа „за”: на основание чл.32, ал.1, т.18 от ЗРТ 
във връзка с чл. 30, т.12 от ЗЕС, , както и на основание писмото от КРС (да се 
цитира вх. № и последното изречение) дава съгласие за изменение и 
допълнение на разрешение № 0758/ 21.07.2008 г. за ползване на индивидуално 
определен ограничен ресурс – радиочестотен спектър за осъществяване на 
електронни съобщения чрез електронна съобщителна мрежа за наземно 
аналогово радиоразпръскване на телевизионни канали на територията на 
Република България в съответствие с предложения от КРС проект. 
 
4. Относно писмо от КРС (вх. номер 10-00-68/ 28.07.2010 г.), с което се иска 
позицията на СЕМ относно заявление от „Про.БГ Медиа” ЕООД за прекратяване 
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на разрешения за осъществяване на електронни съобщения чрез електронно 
съобщителна мрежа за наземно аналогово радиоразпръскване на телевизионни 
сигнали за градовете Котел, Девня, Средец, Ихтиман, Червен бряг, Кнежа, 
Първомай, Исперих, Левски, Елена, Нови пазар и Бяла (обл. Русе). Мотивите на 
„Про БГ Медиа” ЕООД за прекратяване на разрешенията са свързани с “тежката 
икономическа обстановка и задълбочаващата се финансова криза в страната”; сочи 
се още и издаденото на „Тауърком България” ЕАД разрешение за изграждане 
мрежи за наземно цифрово радиоразпръскване; твърди се, че след анализ 
дружеството е установило, че е икономически нецелесъобразно да прави голяма 
инвестиция за такъв кратък срок. (в докладната е отбелязано, че изброените 
разрешения са издадени на основание § 5, ал.2 и ал.3 от ПЗР на ЗЕС и Правилата за 
реда за издаване на разрешения за ползване на индивидуално определен ограничен 
ресурс - радиочестотен спектър за осъществяване на електронни съобщения чрез 
електронни съобщителни мрежи за наземно аналогово радиоразпръскване на 
телевизионни сигнали. Още, с изменението на ЗЕС (ДВ, бр. 17 от 2009 г.) 
законодателят е определил, че до издаване на разрешения за ползване на 
индивидуално определен ограничен ресурс - радиочестотен спектър, за 
осъществяване на електронни съобщения чрез електронни съобщителни мрежи за 
наземно цифрово радиоразпръскване с национален обхват по реда на този закон 
КРС може да издава на регистрирани по реда на Закона за радиото и телевизията 
телевизионни оператори разрешения за ползване на свободен ограничен ресурс - 
радиочестотен спектър, който не е предоставен по реда на § 9а от ПЗР на ЗРТ.). 
Изразеното мнение на дирекция „Лицензиране и регистриране” е, че по отношение 
на  „Про. БГ Медиа” ЕООД  следва да се приложи разпоредбата на чл. 117, ал.2, т. 
3 от ЗЕС - действието на издаденото разрешение за ползване на индивидуално 
определен ограничен ресурс може да бъде прекратено по мотивирано писмено 
искане на предприятието, на което е издадено разрешение. 
 

Решение: 

СЕМ взе решение с 4 (четири) гласа „за”: на основание чл.32, ал.1, т.18 от ЗРТ 
във връзка с чл. 30, т.12 от ЗЕС, не възразява да бъдат прекратени разрешения 
за осъществяване на електронни съобщения чрез електронна съобщителна 
мрежа за наземно аналогово радиоразпръскване на телевизионни сигнали за 
градовете Котел, Девня, Средец, Ихтиман, Червен бряг, Кнежа, Първомай, 
Исперих, Левски, Елена, Нови пазар и Бяла (обл. Русе), издадени на „Про БГ 
Медиа” ЕООД. 

 
ПО ТОЧКА ЧЕТВЪРТА: Искане от Община Горна Оряховица за регистрация 

на радиооператор. Докладва Ина Стойчева. 

 
1.Относно искане от Община Горна Оряховица (докладна записка  изх. № 30-04-
65/10.08.2010 г. и експертен доклад относно заявление от Община Горна 
Оряховица, приложени към Протокол № 52).(На предходното заседание на СЕМ е 
отложено разглеждането на заявлението, подадено от Община Горна Оряховица,  за 
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регистрация на радиодейност – създаване на програма с марка – Общинско 
Кабелно Радио Горна Оряховица; разпространение – кабел; покритие – местно за 
гр. Горна Оряховица; вид оператор – обществен; програмен профил – общ/ 
политематичен; начална дата на стартиране – посочена е 24.06.2010 г. (от датата на 
регистрация).  
Решение: 

СЕМ взе решение с 4 (четири) гласа „за”: относно искане от Община Горна 
Оряховица,  
Да бъде регистрирана като радиооператор Община Горна Оряховица; 
Да бъде вписана в раздел трети на Публичния регистър на СЕМ 
радиопрограма с марка – „Общинско Кабелно Радио Горна Оряховица”, 
разпространение – кабел, покритие – местно за гр. Горна Оряховица, вид 
оператор – обществен, програмен профил – общ/ политематичен, начална дата 
на стартиране – от датата на регистрация, продължителност – 1,30 ч.; 
Определя първоначална такса да регистрация, в размер на 1000 лв.; 
Да издаде на Община Горна Оряховица удостоверение за регистрация. 
 
 
ПО ТОЧКА ПЕТА: Справка за гражданските договори в СЕМ. Докладва Жана 

Витанова. 

 
Доц. Лозанов представи на вниманието на СЕМ справка относно сключени 
граждански договори през 2010 г. (изх. № 30-06-144/11.08.2010 г., приложена към 
Протокол № 52). Отбеляза, че Съветът има съвсем законово основание, на базата на  
абсолютно съкращение на бюджета на СЕМ, да се разтовари от излишни 
ангажименти и се съгласи с предложението на Анна Хаджиева СЕМ да прекрати от 
01 септември гражданските договори с Борислав Градинаров и с Офелия Киркорян, 
но на следващо заседание Съветът да вземе решение кой да изпълнява техните 
ангажименти.  
Решение: 

СЕМ взе решение с 4 (четири) гласа „за”: да бъдат прекратени сключените 
граждански договори с Борислав Градинаров и с Офелия Киркорян – 
Цонкова, считано от 01.09. (септември) 2010 г. СЕМ възлага на директорите на 
дирекциите „Лицензиране и регистриране” ,  „Правни дейности ” и 
„Мониторинг” да определят по един експерт, който да изпълнява длъжностите 
на двамата консултанти. 
 
Решение: 

СЕМ взе решение с 4 (четири) гласа „за”: възлага на директорите на 
дирекциите „Лицензиране и регистриране”, Мониторинг” и „Правни 
дейности” да  дадат предложение по какъв начин да бъдат разпределени 
между щатните служители на СЕМ дейностите, извършвани досега от лицата 
по граждански договори. 
 
ПО ТОЧКА ШЕСТА: Докладни записки относно актове за установяване на 

извършени нарушения на ЗРТ. Докладва Веселина Петрова. 
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Георги Лозанов отбеляза, че по отношение на двата акта, тема на тази точка от 
дневния ред, няма никакво съмнение  - на базата на становището на Министерство 
на здравеопазването, че е нарушение на закона да се предлагат  услуги по 
предписание на рекламодателя, когато става въпрос за извършване на операции. 
 
1. Относно АУАН №.204/19.07.2010 г., съставен на Българско национално 
радио, за нарушение на чл. 75,ал. 8 от ЗРТ (докладна записка, изх. № 04-00-
3/11.87.2010 г.,, приложена към Протокол № 52): 
Решение: 

СЕМ реши с 4 (четири) гласа „за” относно АУАН № 204/19.07.2010 г., съставен 
на Българско национално радио, за нарушение на чл. 75,ал. 8 от ЗРТ – 
възлага на председателя да издаде НП с размер на санкцията 3000 (три 
хиляди) лева. 
  
2. Относно АУАН № 205/26.07.2010 г., съставен на „Нова телевизия – Първи 
частен канал” АД, за нарушение на чл. 75, ал. 8 от ЗРТ (докладна записка, изх. № 
04-00-3/11.08.2010 г., приложена към Протокол № 52): 
Решение: 

СЕМ реши с 4 (четири) гласа „за” относно АУАН № 205/26.07.2010 г., 
съставен на „Нова телевизия – Първи частен канал” АД, за нарушение на чл. 
75, ал. 8 от ЗРТ - възлага на председателя да издаде НП с размер на 
санкцията 3000 (три хиляди) лева. 
  
Във връзка с установените нарушения, за които СЕМ е взел решения за налагане на 
санкция, Съветът възложи на дирекция „Мониторинг” да извърши 
наблюдение върху  оператори, в чиито програми се разпространява същата 
реклама. 
 

ПО ТОЧКА СЕДМА: Сключване на договорите на членовете на УС. Докладва 

Веселина Петрова.  

Георги Лозанов отбеляза начало на работата по тази точка от дневния ред, която 
има по-скоро протоколен характер – членовете на УС на БНТ, утвърдени предния 
ден от СЕМ с квалифицирано мнозинство, ще могат да подпишат своите договори. 
Преди това, отбеляза по отношение на статута на УС (за който предния ден е 
говорено по време на заседанието), че по ЗРТ той се предлага от генералния 
директор (СЕМ напълно се е доверил на избора на г-жа Анкова). Особеност е, че 
УС се утвърждава с квалифицирано мнозинство, което идва да напомни, че 
законодателят е дал дори по-важна функция на самия УС, отколкото на генералния 
директор, защото генералният директор се измира с обикновено мнозинство (макар 
г-жа Анкова да е била избрана с пълно мнозинство). Тази функция в повече, освен 
в екип с генералния директор да работят, е в това УС да осъществява известни 
контролни функции – вътрешен надзор над дейността на медията. В повече доверие 
се дава на този орган, за да може той да върши частично и тази работа, тъй като 
няма друга система за вътрешен надзор, при това по целесъобразност и по 
същество какво се прави в медията, така че, примерно, никога повече да не се стига 
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до такава финансова криза, в каквато сега се намира медията. СЕМ много разчита 
на това, че членовете на УС ще съдействат, особено онези от тях, чиято 
компетентност е това – на  безкомпромисния анализ на ситуацията, на ниво  
персонални отговорности(без никакъв опит да бъде заобикаляна истината, каквато 
и да е тя), за да може да се продължи по един ясен и перспективен  начин да се 
развива БНТ. По отношение на „прочутото обединение” и отношението му към 
действащия закон и мандатите. Такъв разговор върви при обсъждането на новия 
закон, но доц. Лозанов не е сигурен, че въобще ще се стигне до обединението на 
двете медии, но при всички случаи, през закона до някаква реформа   в тях ще се 
стигне – при това, доста радикална. Все повече се убеждава, че това ще се случи 
след завършването на мандата на генералния директор – ще съвпадне със 
завършването на мандата, вероятно (защото изисква много време, за да се стигне до 
нов, устойчив модел). Така че, членовете на УС на БНТ се появяват „в ключова 
ситуация в медията  - и заради възможността тя да се промени и заради много 
тежкото положение в „окото на кризата” и заради прага между две епохи –  
аналоговата и между цифровата, което е сериозно предизвикателство. СЕМ възлага 
сега управлението на този състав в момент, когато ще трябва да станат важни неща 
в БНТ. Доц. Лозанов е оптимистично настроен. След това, даде думата на 
членовете на УС, след което думата ще имат членовете на СЕМ и накрая – да се 
подпишат договорите.  
Предложението бе прието. 
 
Атанас Кацарчев първи се изказа. Неговият ресор ще бъде финанси. Очертава се 
това да бъде тежката част. Изплашил се е малко от изказването как УС попада в 
една атмосфера, в която времето, ситуацията и всичко останало, се стоварва върху 
главите . Ще се абстрахира се от това, обаче. Има неща, които ще трябва да се 
оправят –това е ясно. По отношение на реформата „БНР – БНТ” сподели свое 
лично мнение. Смята, че период от 3 години е дори кратък, за да се изглади 
стратегията и да се поставят основите за смяна на системите. От личните си 
наблюдения, имай своя опит, смята, че у нас нещата се правят с не докрай 
изчистени концепции, като се започва тяхното ефективно разработване. (послужи 
си с примера от виц – политик, който отива в някакво село да си прави предизборна 
кампания и обяснява на хората как ще им подобри живота. Баба го пита дали е 
учен, на което той отговаря, че не е. Бабата също така си е помислила, защото 
учените на мишките първо го изпробват). БНТ и  БНР са големи институции и 
резките промени ще доведат до резки кризи – вътрешни съпротивления (до голяма 
степен).Участвал е в двете данъчни реформи – една голяма администрация (от   8 
до 12 хил. души). Често реформата се приключва само със смяна на табелките по 
вратите. Трябва много внимателно да се действа, Както е известно и натискът 
отвън не е малък по отношение на  различни апетити в различни сфери. Принципът 
на г-н Кацарчев е постигане на баланс, т.е., търсенето на баланс. Има различни 
интереси и трябва да се намери балансът между тях. Надявал се е и в самата 
политика да се постигне такъв баланс, тъй като нищо в живота не е само черно и 
бяло, т.е., няма „абсолютна истина”. Разглеждайки различните интереси , трябва да 
бъде намерено това, което е изгодно за максимален брой страни, а неудовлетворени  
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страни – винаги ще има. По отношение на това, което му предстои като работа (за 
което предния ден са разговаряли по време на неформално заседание на УС) е, че 
предстои да съберат цялата документация; ще прегледат финансово-търговските 
документи; ще направят определени изводи от анализите; ще започнат проучване 
(на базата на въпросите, които генерират за причините, довели до едно или друго 
решение в телевизията) и оттам ще видят какво ще излезе като краен резултат. 
 
Анастас Гьоков не се е познавал с присъстващите тук хора, преди да бъде поканен 
в УС. Неговият ресурс са технологиите, специално – цифровизацията на 
телевизията (което за момента е актуалният термин). Работата, която предстои на 
УС, при него е „по-изчистена”, тъй като при техниката няма политика – нещата или 
работят или не. Задачата му ще е те да работят и да работят все по-добре – основно 
чрез оптимизация на това, което вече има на място, както и въвеждане на нови 
технологии, независимо какво ще се случи в бъдеще между националната 
телевизия и националното радио.  БНТ трябва да работи оптимално като структура 
и много по-добре – да се оптимизира отделно  всяко едно „от двете парчета”, било 
дори и след това само за да се обединят. Много по-трудно ще е да се оптимизират 
двете събрани механично части.   
 
Бойко Станкушев  счита по-скоро за  предимство, че се познава с уважаемите 
членове на СЕМ – с някои от тях – от „далечните студентски години”. В началото 
си позволи кратко лирично отклонение. Преди повече от 30 години е бил денят, в 
който е влязъл в сградата на БНТ, като „младо репортерче с 93 лв. заплата”. От тези 
над 30 години, 29 от живота му са преминали в телевизии или като продуцент на 
телевизионни предавания. В последните 24 часа е открил, че поне половината от 
хората , с които е работил преди, са в телевизията (все още не може да прецени 
дали за добро или за зло; открил е също така, че поне 7 групи предизвикателства 
стоят пред него (опитал се е да си направи класификатор на оперативните задачи). 
Това са вътрешните опоненти – добронамерени и злонамерени; външните опоненти 
– също два вида (злонамерени и добронамерени). Още, това е предизвикателството 
да осмисли максимално добре да разбере миналото, което му е завещано. Шестото 
е предизвикателството да използва потенциала, който има в посока напред, и не 
само в ресора, който генералният директор му е дал, а и изобщо  - на човек, на 
когото е гласувано доверие за  3-годишен мандат. Седмото – как да се отнася с 
ласкателите (тъй като всичко е започнало едновременно). От всяко едно от тези 
гнезда се издигат гласове ( в дадения случай към него) и всеки иска да каже нещо, а 
той се опитва да отсее кое е градивно, когато е критика, и кое е опит за интрига или 
манипулация . (от дългогодишния си опит има, поне човешки, рефлекс да ги отсява 
и при нужда да ги контраатакува). В този смисъл смята, че една от важните му 
функции е да предотвратява подобни активни мероприятия – както срещу цялото 
управително тяло, така и срещу себе си или срещу генералния директор. Според г-н 
Станкушев, самата програма може да се оптимизира. В момента се опитва да 
направи прецизен оглед и на базата на него -  анализ на съществуващата  програма. 
Основният проблем в случая е, ако нещата се разглеждат в чисто човешки аспект, 
как да бъдат повече натоварени съществуващите творчески кадри, което е 
възможно и е крайно пожелателно. Откровено сподели, че има там хора, които 
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получават твърде скромни заплати, почти срещу „правене на нищо”.  Голяма част 
от тези хора той ги знае – поименно. Представя си една оптимална среда за работа 
– достатъчно спокойна, с минимални сътресения, по посока, като цяло, на 
просвещение. Това смята в момента за много важна мисия на обществения 
оператор, независимо дали той ще бъде обединен с БНР или не. Недостатъчно 
внимание се е обръщало досега на национална, на  европейска култура. Определено 
най-голямата предизвикателство ще бъде  да се предприеме самостоятелна линия за 
възстановяване на разследващи предавания – разследваща журналистика. Не е 
възможно мисията на един обществен телевизионен оператор да не е в голяма 
степен  свързана и с предотвратяване на съществуващите корупционни практики, 
нещо, което всички (независимо от политическите си пристрастия) признават, като 
най-голямата спънка  за интегрирането на страната европейското семейство. 
Правил е такова предаване в продължение на 4 години (за една друга телевизия) и 
тогава е научил (може би най-много в живота си), че това, което е приемал на 
доверие, че журналистиката е голяма сила, е малко; журналистиката  е най-
голямата сила. В едно общество, за което, с голямо приближение може да се каже, 
че е гражданско общество, журналистиката може и трябва да бъде най-големият 
съюзник на правата на гражданите и защитник на техните свободи. Накрая, изказа 
„голяма човешка благодарност” към всички съветници, приели предложението на 
Вяра Анкова. Предполага, че за някои това решение не е било много лесно 
(независимо дали те ще признаят това), но е убеден, че така трябва и наистина 
оценява тези гласове. По отношение на въпроса, който тревожи СЕМ (като 
регулатор), и особено г-н Лозанов, като председател на работната група за нов 
закон, отбеляза в лично качество, че не вижда „нищо катастрофично и не би 
направил голяма драма, ако се обединят БНТ и БНР”. Дори чисто егоистично  -  
вижда определени предимства в някои отношения. Ако се действа разумно и, ако се 
доразвие започналата вече обществена дискусия, и на територията на МС, е убеден, 
че ще има полза и, че един нов медиен закон ще бъде много по-добър от това 
„осакатено, надупчено, изкърпено нещо”, с което в момента медийната среда 
разполага. 
 
Огнян Златев започна с благодарност и висока оценка за гласуваното доверие, от 
една страна, първо – към г-жа Анкова, и от друга страна – към членовете на СЕМ.  
През последните .15 години, в които работи за издигане ролята на гражданското 
общество и на организациите на гражданското общество в България, и не само, е 
бил в доста по-лесната позиция да се критикува всичко, което не се харесва.  Сега 
нещата се обръщат и се оценява, че е много лесно да се критикува отвън, но сега , 
вътре в нещата, трябва да допринесе не само с празно говорене, а с дейности и 
стъпки за това те да се променят. Ресорът, с който ще се занимава, намира за 
благодатен – той е нов (такъв не е имало досега). В този смисъл, за него ще е много 
приятно и предизвикателно да успее този опит и капацитет, трупал през годините – 
по отношение изучаване на чуждестранния опит за създаване на професионални 
стандарти в медията, от една страна, а от друга страна – възможностите за 
финансиране  на различни дейности (било като предавания било като участие на 
фестивали и т.н.), т.е., всичко това да приложи на практика в новото си амплоа. 
Смята, че не само частните медии, които напоследък са успели да се възползват от 
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възможностите, предоставени, вкл., и от оперативните програми, които се 
реализират в България (например „Човешките ресурси”), но и  БНТ също би могла 
да участва и да се бори за финансиране и да може така да квалифицира и да 
преквалифицира кадрите си ;говори не само за журналистическите кадри, и от 
техника, и тези, които правят програмата и т.н.). За него също така е важно и 
ценно, че ще работи в този екип – с по-голямата част пот членовете се познават 
отдавна. Радва се, че съставът е от хора, които споделят подобни възгледи (което 
също е много важно). Няма спомен БНТ да започва с ново ръководство точно в 
такава тежка криза, каквато е тази, от последните 20 години, смята, че дори и на 
този УС да се е паднала „най-късата клечка”, той е оптимист, че ръководството ще 
успее да върне БНТ там, където й е мястото.  
 
Вяра Анкова отбеляза, че много ще настоява темите, дискутирани пред 
обществото – за корупция, за незаконосъобразни решения, за нецелесъобразни, за 
управлението на целия УС  (тъй като БНТ, като медия е длъжна да даде като 
обществен отговор) . Където има и най-малкото съмнение, очаква от УС веднага да 
реагират, за да може да се види желанието на цялото ръководство да няма нещо 
прикрито, което да остане като  съмнение, каквото е имало в началото – че тя, като 
част от старото ръководство ще замаскира всички следи на старото ръководство. 
Отбеляза също, че тя е преди всичко (каквато и личност да е) журналист и няма да 
допусне в  този мандат да изневери на журналистическите си принципи – 
абсолютна  прозрачност и яснота пред обществото, ако нещо  се е случвало, да 
може да бъде казано и, най-вече, доказано. Много неща е чула, но фактите са тези, 
които трябва да говорят, и, както на състоялата се пресконференция Атанас 
Кацарчев е казал – „важни са цифрите”.  Ще бъде направена ясна съпоставка – един 
път със „Студио1” (като договорености) и най-вече – за „опаковката” на БНТ, 
защото там е замесено нейното име. Като личност, която не обича да „си изоставя 
нещата в блатото”, и като човек, който има отговорност към медията, иска 
специално внимание, както от страна на членовете на СЕМ, така и от УС, да се 
обърне на „опаковката” на БНТ – като цифри, като извод дали е завишен спрямо 
останалите медии; как е избрана тази фирма и като хора, които са взимали тези 
решения.  Благодари – това е държала да отбележи. 
 
Георги Лозанов също благодари. Отбеляза, че СЕМ е доволен от кадровото 
изграждане на високия мениджмънт на БНТ – гледа със спокойствие и с 
оптимизъм. 
 
Членовете на СЕМ пожелаха успех на „екипа на БНТ, след което бяха 
подписани договорите за управление на БНТ от всички членове на УС на 
БНТ. 
 
РАЗНИ: 
 

• Във връзка с  пребиваването на доц. Георги Лозанов извън столицата, и 
необходимостта да присъства в Съвета,  в периода 16 август 2010 г. – 20 
август 2010 г., след проведеното обсъждане СЕМ гласува решение 
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Решение: 

СЕМ взе решение с 4 (четири) гласа «за»: доц. Георги Лозанов да ползва 
служебен автомобил с шофьор за указания по-горе период, при 
заплащане от негова страна на разходите за гориво..  

 
• Във връзка с  ползването на полагаемата се платена годишна отпуска 

на доц. Георги Лозанов, след проведеното обсъждане СЕМ взе решение. 
Решение: 

СЕМ взе решение с 4 (четири) гласа «за»: доц. Георги Лозанов да ползва 
платена годишна отпуска, както следва: 23 август 2010 г. – 01 
септември 2010 г., вкл. и 07 септември 2010 г. – 10 септември 2010 г., 
вкл.  

•  
 
Приложени документи към Протокол № 52: 

1. Докладна записка от В. Петрова относно проект на договор за възлагане на  
управление на Българската национална телевизия изх. № 18-00 
23/11.08.2010 г 

2. Писмо от КРС, вх. № 10-00-61/11.08.2010 г. 
3. Инструкция за поемане на задължение и за извършване на разход. 
4. Докладна от дирекция „Лицензиране и регистриране”, изх. № 30-04-

65/10.08.2010 г. – експертен доклад относно заявление от Община Горна 
Оряховица. 

5. Докладна записка от Сп. Янева относно сключени граждански договори 
през 2010 г., изх. № 30-06-144/11.08.2010 г. 

6. Докладна записка от Зл. Георгиева относно АУАН № 204/19.07.2010 г., изх. 
№ 04-00-3/11.08.2010 г. 

7. Докладна записка от Зл. Георгиева относно АУАН № 205/26.07.2010 г., изх. 
№ 04-00-3/11.08.2010 г. 

8. Писмо от зам.-министъра на здравеопазването, проф. д-р Иван Миланов, вх. 
№ 04-00-3/14.07.2010 г. 

 
 
ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ:  

Анна Хаджиева   ................. Анюта Асенова     отсъства 
Георги Стоименов   .................      
Георги Лозанов  
председател 

 
   ...............    

София 
Владимирова 

    
      ................ 

         
Михаела Йоргова 
гл. експерт 
протоколист 

   
…………… 
 

Пламен 
Суруджийски 
главен секретар 

    
…………… 
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